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Проектом о внесении изменений в ГК РФ № 47538-6 предлагается существенное изменение структуры вещных прав 
в российском законодательстве. В частности, предлагается введение новой конструкции ограниченных вещных прав на 
земельный участок: права застройки. В настоящей статье рассматривается конструкция права застройки, предложенная 
в указанном законопроекте, проведен сравнительный анализ права застройки с аналогичным правовым институтом, 
существующим в немецком, австрийском, французском и итальянском законодательстве.
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The Development Right — Peculiarities of the Civil Institution: Does Superficies Have a Future in Russian Civil Law?
The draft law on amendments to the Civil Code of the Russian Federation No. 47538-6 proposes a significant change in the structure 

of property rights in Russian legislation. In particular, it is proposed to introduce a new design of limited property rights to a land plot: 
building rights. This article examines the construction of the right of development proposed in this draft law, a comparative analysis 
of the right of development with a similar legal institution existing in German, Austrian, French and Italian legislation is carried out.
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